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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Rogán Antal, Miniszterelnöki Kabinetirodát vezető miniszter 

Az interpelláció címe: "Szelektív rezsiszabályok – az út szélén hagyott családok" 

Tisztelt Miniszter úr!

Az elmúlt napokban több polgármester – köztük Baranyi Krisztina a IX. kerületből, és Pikó András
a VIII. kerületből - hívta fel a figyelmet arra, hogy sok ezer, önkormányzati bérlakásban élő család
egzisztenciális  biztonsága került  veszélybe,  mert  rájuk  nem vonatkoznak a lakosságra érvényes
rezsivédelmi szabályok.

A mostani  tömeges  veszélyhelyzetnek  több  oka  is  van,  de  a  legjellemzőbb  hogy  az  érintett
épületekben a fűtést és meleg vizet biztosító központi gázkazánhoz egyetlen, közös gázóra tartozik.
Az állami MVM Next Energiakereskedelmi Zrt.  pedig a számlázáskor nem vette figyelembe az
önálló lakások számát. Ez a gyakorlatban azt jelenti, hogy az itt élő családoknak nyolcszoros árat
kellene fizetniük a gázért, amit az ő jövedelmi szintjükön fizikailag lehetetlen kigazdálkodni.

2012-ben a rezsicsökkentés bevezetésekor már megtörtént ugyanez, akkor 3 évbe telt kijavítani a
hibát. Most, hogy már ismerős a probléma és a megoldás is, el kellene érni, hogy minderre három
hét is elegendő legyen.

Korábban ebben az ügyben azt kértem a kormánytól, állítsa helyre az igazságosságot, elsősorban a
szociális bérlakásban élők körében. Aztán kiderült, hogy a probléma ennél sokkal szélesebb körű, a
választókörzetemben, Józsefvárosban több olyan társasház van, ahol az önkormányzat a tulajdonos,
mégsem lakossági, hanem piaci árat fizettet az MVM a lakókkal a rezsiért. Több olyan lakás van,
ahol  azért  nem  kapják  meg  az  átlag  alatti  fogyasztással  a  csökkentett  energiaárat,  mert  a
feltöltőkártyás óra a szabályoknak megfelelően a vagyonkezelő és nem a lakosok tulajdonában van.

Azt kérem önöktől - aminek az alapnak kellene lennie egy jogállamban – oldjuk meg, hogy átlag
alatti fogyasztással egyetlen lakos se fizessen átlag feletti energiaárat.

Magyarország  minden  lakosára  közel  19  ezer  dollárnyi,  azaz  csaknem  nyolcmillió  forintnyi



 
megtermelt GDP jut. Másrészt ez egy rettentően pazarló működésű ország. Ebben az országban 50
milliárd  forintot  tud  a  kormány  elkölteni  nulla  információtartalmú  –  viszont  maximális
hazugságtartalmú - konzultációra. Ebben az országban a rezsinövelés előtt egy héttel módosítják a
jövő  évi  költségvetést  úgy,  hogy  100  milliárdot  adnak  propagandára,  élsportra,  és  a  belföldi
titkosszolgálatoknak.  Ebben  az  országban  a  miniszterelnök  és  a  külügyminiszter  megengedheti
magának, hogy két különböző állami különgéppel utazzon egy ázsiai gazdasági találkozóra. Ebben
az  országban  van  pénz  a  miniszterelnök,  a  miniszterek,  és  az  államtitkárok  100%  feletti
fizetésemelésére,  és  van  pénz  a  jegybankelnök  fizetésének  brutális  növelésére  is.  Ebben  az
országban a négy legnagyobb magyar cég negyedéves profitja 550 milliárd forint.

Itt  tehát  a  kormányzat  nem  hivatkozhat  arra,  hogy  nem  telik  néhány  száz  család  fűtésének
finanszírozására. Közép-Európában élünk, ahol a telek hidegek, a házfalak pedig – elsődlegesen az
erre  kapott  uniós  támogatásokat  másra  költő  Orbán-kormány hibájából  –  jellemzően  nincsenek
szigetelve. Itt egy bizonyos színvonalú fűtés nem luxus, hanem ugyanolyan alapvető létfeltétel –
szó szerint: az életben maradás feltétele – mint a levegő vagy az ivóvíz. Amikor egy állami cég a
realitásokat figyelmen kívül hagyva a nyolcszorosára emeli ezeknek a kiszolgáltatott helyzetben
lévő, alacsony jövedelmű családoknak a rezsiszámláját, akkor az élethez és az emberi méltósághoz
való jogukat veszélyezteti súlyosan. Két olyan alapvető jogot, amelyek alkotmányos védelem alatt
állnak.

Ezért mondjuk mi a Szikra mozgalommal, hogy Fizessenek a gazdagok! Egy válságban úgy kellene
meghozni az intézkedéseket, hogy azok költségeit azok fizessék meg, akik ki is tudják fizetni, és ne
azok, akik napról-napra élnek a válságban. Egy nagy cég érdekében pillanatok alatt tudnak lépni,
bajba jutott ezrek érdekében pedig nincs gyors döntés?

Képzeljék  bele  magukat  egy  olyan  család  helyébe,  ahol  nettó  200  ezer  forint  a  teljes  havi
jövedelem, és a fűtésszámla 10 ezer forintról 80 ezer forintra emelkedett. Miből éljen ez a család?
Miből vegyen élelmiszert, ruhát, orvosságot, buszjegyet?

Azt mondta Orbán Viktor, hogy csak azoknak nő a rezsije, akik az átlag felett fogyasztanak. De ez
sem igaz: ezek a családok kis méretű lakásokban laknak, nem lépik túl az átlagfogyasztást. Náluk a
drasztikus drágulás oka nem a saját túlfogyasztásuk, hanem az, hogy a kormány rosszul állapította
meg, az állami MVM pedig érzéketlenül alkalmazza a szabályokat.

Mint bizonyára emlékeznek rá, a visszásság a feltöltőkártyás órával rendelkezőknél is jelentkezett –
ott  a jelzésem nyomán gyorsan sikerült  elhárítani a bajt.  Ezt kellene tenni most is,  ha lenne rá
határozott  kormányzati  akarat.  Sajnos  a  gyakorlatban  mégis  azt  tapasztaljuk,  hogy  ha  létező
hétköznapi emberek valóban súlyos gondjait kellene megoldani, akkor a kormány részéről senkinek
sem sürgős, és senki sem felelős.

Koncz Zsófia államtitkár a korábbi kérdésem nyomán Láng Zsolt kormánybiztosnak passzolta a
kérdést. Baranyi Krisztináékat Németh Szilárd egykori rezsibiztoshoz küldték. Van, akinek Fónagy
János államtitkárt ajánlották. A józsefvárosi közmeghallgatáson a Fidesz az MVM-et okolta. Most
pedig, miközben bármelyik nap leeshet az első hó, az eddig a területét felelős tárca is megszűnt.

Ezeknek az embereknek nincs idejük kivárni, amíg majd feláll az új energetikai minisztérium. A
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villanyóra és a gázóra addig is ketyeg, a tartozás halmozódik.

Felelős kormányzat nem viselkedhet így a saját polgáraival.

Az  érintett  családok  egy  részének  én  vagyok  az  országgyűlési  képviselője.  Az  ő  nevükben
kérdezem:  hajlandó-e  végre  szembenézni  a  kormány  a  saját  maga  által  okozott,  családok
egzisztenciáját  és  életét  veszélyeztető  problémával?  Eleget  tesznek-e  a  polgármesterek  azon
kérésének,  hogy  sürgősen  változtassák  meg  és  a  valósághoz  igazítsák  a  szóban  forgó  hibás
szabályokat? Vagy tétlenül nézik, hogy az utcára kerülnek, netán megfagynak ezek a családok a
kormány adminisztratív hibája, a kapkodó jogalkotás, az éjszakai rendeletírás újabb fércmunkája
miatt?
 
 Önök azt ígérték a kampányban, hogy nem lesznek megszorítások, nem lesz rezsiár növekedés, ha
nyernek.  Ezt  nem  tartották  be.
 
 Legalább azt tartsák be, amit augusztusban ígértek, hogy átlag alatti fogyasztással, senki se fog
átlag feletti energiaszámlát fizetni!
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